



**Sct. Georgs Gilderne i Danmark, Sjælsø Distrikt
afholdte distriktsgildeting
onsdag den 11. maj 2016 i Søllerød Sognegård.**

DGM Dorte Krag bød velkommen til dette års distriktsgildeting.

Referat fra distrikts gildetinget:

1. Valg af dirigent og protokolfører.

Dirigent: Erik Lundgaard fra Farum gildet blev valgt.

Protokolfører: Søren Silving fra Ravnsholt gildet blev valgt.

2. Distriktsgildemesteren (DGM) aflægger beretning.

Der blev lagt ud med en riddergildehal på Ellehavegård ved Arresø d. 11. juni. Hvor vi optog Vivi Klamer fra Birkerød, Astrid Viig fra Værløse og Bente Elleby i Riddernes kreds. Det var et fantastisk vejr og et godt arrangement, men nogle savnede et bål, så det håber vi at få i år på Gurredam til udendørsgildehallen

Vi har holdt 4 ledelsesmøder, hvor vi har talt om de ting der rører sig i sct. Georgs gildet såvel på landsplan (det kommer jeg nærmere ind på senere) og lokalt hos os selv, det sidste er jo trods alt det mest interessante. Udover de løbende ting diskutere vi fortsat for og imod Nytårsgildehal, og vi er stadig af den mening, at det hos os fortsat ikke er et distriktsforetagende.

Der var **gilderådsmødet 01. september 15** i Kokkedal sognegård med 2. Hørsholm som vært, det andet 20. januar 16 hjemme hos Hanne Danielsen med Allerød gildet som vært. med siden sidst, og hvad gør vi fremover. Referater er udsendt af disse møder. Blandt andet har vi revideret "sådan gør vi i Sjælsødistrikt". Så de arrangerende gilder ved hvad hvem gør. Jeg skal her opfordre til, at man læser den, når ens gilde er jourhavende for møder eller andet i distriktet.

Der har været afholdt **Distriktsforum** i januar også i Horsens. I modsætning til mødet året før, så blev det et godt møde med gode meningsudvekslinger mellem deltagerne. Det generelle emne var "spejder ideen for voksne" og med den selvfølgelig hvilket arbejde der gøres rundt i landet for at vi kan blive flere medlemmer og også gerne yngre medlemmer. Der findes desværre ikke en universel løsning på det problem.

Det blev på dette møde besluttet (ved afstemning) at man ikke i år ville deltage i **Folkemødet på Bornholm** idet man fandt udbyttet alt for dårligt i forhold til de udgifter der er forbundet med det.

Til gengæld var der stor opbakning til at lave noget i forbindelse med **Spejdernes lejr 2017**. Egentlig ville man gerne have været med som en del af lejrledelsen på lige fod med Korpsene, men det blev afvist af korpsene. Der er nu kontakt igen og der er nedsat en arbejdsgruppe med DGM fra Sønderjylland i spidsen, for at finde ud hvad, der er muligt. Gilderne skal ikke lave aktiviteter for spejderne, men derudover er der frie tøjler. Man vil gerne have et areal med plads til telte og et fællestelt til udstilling, arrangementer o.a der kan være med til øge kendskabet til Gilderne. Der er også forslag om et "Hotelt" uden for lejren, hvor gæster kan overnatte, det har gilderne i Sverige og Norge tidligere haft stor glæde af.

Sjællands- og Lolland-Falsternetværket for Distritsmestre, har vi holdt en del møder, efter at vi af landsledelsen efter landsgildetinget og distriktsforum blev bedt om at organisere og gennemføre et samtale spil over emnet "spejderideen for voksne".

Samtalespillet også kaldet "den værdifulde debat", som vi prøvede eksempel på på distriktrådsmødet i september er i april/maj udarbejdet og udsendt til alle gilder i landet, så det "spilles"/ gennemføres med samme spørgsmål over hele landet.

Jeg skal huske alle på, at det i **Samtalespillet** ikke går ud på at blive enige om alle svar på de 6 spørgsmål, men at finde ud af, om man er enig eller ikke. Hvis nogen er i tvivl om hvordan det gennemføres så sig til. Jeg kommer også gerne og hjælper med selve spillet, hvis nogen har det behov

I Sjællandsnetværket håber vi selvfølgelig på mange forskelligartede svar.

Selvom sidste frist først er udgangen af november, så håber vi, at man sender ind i den vedlagte svarkuvert så snart spillet er gennemført. Det bliver forhåbentlig et stort arbejde, at prøve at samle dem sammen til et fornuftigt materiale, der kan danne grundlag for kommende handleplaner.

Der var **Landsgildeting** i september i Køge, det var desværre ikke et af de Landsgildeting der vil blive husket for sit indhold, Nogle af os syntes, at det er for mange penge at bruge på så lidt, selvom det jo altid er hyggeligt at møde de mange gildebrødre fra andre dele af landet. Det blev foreslået, at det blev skåret ned, så der blev start lørdag middag (så alle kan nå frem) og slutte søndag middag, så kunne man bruge lørdag aftensfesten til diverse uddelinger mm som normalt finder sted lørdag formiddag. Så det bliver spændende at se hvad Trekantområdets distrikt har fundet ud af til Gildetinget i september.

Jeg nævnte i indledningen at jeg ville vende tilbage til den triste tilstand der pt. er på kontoret og i Landsledelsen, som alle er kede af.

Der tales og skrives en del om det, men det er jo altid svært på afstand og af personer der ikke selv er involverede, at finde ud af hvad, der egentlig foregår.

På kontoret har det været et problem, at få besat kontorlederstillingen med den rigtige person, da Kirsten, der har været der i mange år sagde op. Man ansatte en person, der desværre viste sig ikke at være den rigtige, så hun blev sagt op, og Kirsten genindtrådte, til der blev fundet en ny. Den nye, der ikke var Gildebror, men havde organisationserfarings, hun var med på distriktsforum, hvor hun gjorde et godt indtryk, men desværre holdt hun heller ikke ret længe idet hun blev sygemeldt og derfor selv sagde op. Og Kirsten var nu igen på sit gamle job. Man har nu delt stillingen op i to halvdagsstillinger, i håb om at det kan give mere fleksibilitet på kontoret. Den ene af disse stillinger er nu besat af Birgitte Holm fra Ølgod, hun er gildebror. Nu arbejdes der så på at få ansat nr. 2.

Derudover har Landsgildekansler Johan Evens valg at trække sig med øjeblikkelig virkning, efter nogle voldsomme uoverensstemmelser i ledelsen, med beskyldninger om illoyalitet. Hvad der er op og ned er svært at finde ud for os andre, men klart er det, at man ikke siger mere end højst nødvendigt, og begge parter har tilsyneladende begået fejl.

Man har fra den tilbageblevne ledelse foreslået at Kirsten, når hun ikke er ansat mere over kanslerjobbet indtil der kan vælges en anden på landsgildetinget i 2017. der er en del af os der mener at man bør lave et ekstraordinært gildeting i stedet for GN-stævnet i september i år og få valgt en ny kansler, det forudsætter selvfølgelig, at der er en eller flere kandidater. Det, der dog er allervigtigst er, at der genetableres et godt samarbejde på alle planer, så det ikke bliver person fnidder, der skal overskygge alt det positive der gøres af mange mennesker i vores organisation, man må huske på de høje mål vi fortsat arbejder efter også gælder for os selv.

Vi er i enige om at Distriktet bør have en **hjemmeside**, det er derfor ikke opgivet, men afventer at Landsgildeledelsen holder kursus, så vi kan komme med, jeg regner med at vi i distriktet kan "nøjes" med en side, der er hæftet op på landsgildet, idet det er den billigste måde, og jeg tror at det dækker vores behovet. Der er dog et par uopklarede ting, som forsøges løst. Apropos hjemmesider, har landsgildets hjemmeside fået sit gamle navn www.sct-georg.dk/ tilbage selvom den ikke er helt færdig, hvis man har forbedringsforslag skal man endelig meddele det til kontoret.

Så har jeg deltaget i flere jubilæer i det forløbne år og det er jo altid festligt, og særlig festligt og anderledes i Hørsholm/Rungsted gilderne der sammen fejrede 4 jubilarer med en gildehal med 3 gildemestre i højsædet, hvilket jeg tror ikke er set før. Så fejrede Værløsegildet sit 50 års jubilæum, samtidig med at en gildebror kunne fejre sit personlige 50 års jubilæum. Det er jo ved den slags lejligheder vi med meget kortere gildetid, får noget at vide om hvordan det var engang. Så skal jeg minde om at der er udendørsgildehal på Gurredam hvor vi håber at se rigtig mange. Desværre er invitationen kommet lidt sent ud, men til gengæld er tilmeldingsfristen er så sent som 6. juni.

Der var lidt forvirring om hvem, der gør hvad og hvornår, det var bl.a. derfor jeg tidligere sagde, at det er en god ide at læse "**Sådan gør vi i Sjælsø distrikt**", når man er arrangør.

Ligesom jeg opfordre til oplysning om hvor arrangementer holdes kommer så tidligt som muligt, så de kan komme på turnusplanen, der rækker ca. 1½ år frem, så det bør ikke komme bag på nogen, hvem der er praktisk arrangør.

Så har jeg bare tilbage at sige tak til alle, der har været med til at opretholde livet i Sjælsø Distrikt, særlig tak til de øvrige ledelsesmedlemmer for godt og hyggeligt samvær, lidt mere tak til Lis Berthold, der jo om lidt falder for 6 årsreglen.

Allersidst, husk altid på, at selvom vi har sat os nogle meget høje mål med vort gildearbejde, så skal det være sjovt at deltage, ellers er der ikke nogen, der vil lege med os i fremtiden.

Der var ingen spørgsmål og **beretningen blev herefter godkendt.**

3. Distriktets internationale sekretær (DIS) aflægger beretning.

Alle gilder har GIM hvilket er godt. GIM møderne er åbne for alle og der er altid et emne som vi i GIM gruppen håber på vil være interessant for alle. Vi har bl.a. haft Leif Brock på besøg som fortalte om det at være flygtninge i Danmark.

Fellowship var et rigtig godt arrangement emner hed "Kunst og kultur fra verdens brændpunkter" en rigtig god aften. Efterfølgende har vi afholdt en tur til David samlingen i København.

Fredslyset blev afviklet igen i år og dejligt at så mange gilder i distriktet er med i denne arrangement.

Der var ingen spørgsmål og **beretningen blev herefter godkendt.**

4. Distriktets uddannelses sekretær (DUS) aflægger beretning.

Da der er et noget DUS oplyste DGM at der er et væbner forberedelseshold igang lige i øjeblikket og det forventes at disse kan optages som væbner i det kommende gildeår.

Hvis nogle gilder har emner til ridderforberedelse kan gilderne sende navne til DGM, som så vil få sat gang i et hold.

Vi har et stort problem for vi mangler fortsat en DUS, så hvis nogle af deltagerne i dette års gildeting har et emne eller kender nogen som måske kunne tænkes at være et emne, så sig endelig frem eller send DGM en mail.

Der var ingen spørgsmål og **beretningen blev herefter godkendt.**

5. Behandling af indkomne forslag:

Et enigt Distriktsgilderåd har foreslået at posten som DRP nedlægges og dermed fjernes fra Distriktets vedtægter § 4 og § 5. Distriktsgildeledelsen bemyndiges til at gennemføre de redaktionelle rettelser.

Nuværende tekst:

§4 Distriktsrepræsentanter(DRP) og gildernes internationale medarbejder(GIM)

Distriktsrepræsentanter (DRP) ønskes slettet i overskriften.

To første punkter der foreslås slettet:

- Hvert gilde i distriktet vælger på sit ordinære gildeting en distriktsrepræsentant (DRP) og en suppleant for denne, valget gælder for et år og genvalg kan finde sted
- Distriktsrepræsentanterne bistår gildeledelsen og udfører de opgaver, som denne måtte pålægge dem

§5 Distriktsgildeting, almindelige regler

Første punkt:

- Distriktsgildetinget er distriktsgildets øverste myndighed og består af Distriktsledelsen, distriktsrepræsentanterne, gildernes internationale medarbejdere og samtlige gildeledelsesmedlemmer i de tilsluttede gilder. Hvert medlem af distriktsgildetinget har 1 stemme.

I ovennævnte tekst ønskes ordet "distriktsrepræsentanterne" slettet

Forslaget blev vedtaget.

6. Distriktsgildeskattmesteren (DGS) aflægger det reviderede regnskab.

Regnskabet var udsendt sammen med indkaldelsen og blev kort gennemgået.

Der var ingen spørgsmål og **regnskabet blev godkendt.**

7. Distriktsgildeskattmesteren (DGS) forelægger budget, herunder fastsættelse af distriktsgildeskatten for det kommende regnskabsår, til godkendelse.

Budgettet var udsendt sammen med indkaldelsen og blev kort gennemgået.

Der var ingen spørgsmål til budgettet.

Gildeskatten fastholdes på 80 kr. og budgettet blev godkendt.

8. Valg af distriktsgildemester, Dorte Krag blev genvalgt.

9. Valg af distriktsgildekansler, Vivi Klamer blev genvalgt.

10. Valg af distriktsgildeskattmester, Arne Hansen fra Allerød blev nyvalgt.

11. Valg af Distriktets internationale sekretær (DIS), Astrid Wiig blev genvalgt.

12. Valg af Distriktets uddannelses sekretær (DUS), posten er fortsat ledig.

13. Valg af suppleanter for

- a. **distriktsgildemester**, Dorrit Trampedach blev genvalgt.
- b. **distriktsgildekansler**, Søren Silving blev genvalgt.
- c. **distriktsgildeskattmester**, Erik Tøt blev genvalgt.
- d. **distriktets internationale sekretær (DIS)**, Mogens Kristensen blev genvalgt.
- e. **distriktets uddannelses sekretær (DUS)**, Ella Andersen blev genvalgt.

14. Udpegning af kredsrepræsentanter til Friluftsrådets kreds 19 "Nordsjælland" & kreds 20 "Storkøbenhavn" efter indstilling fra gilderne i Friluftsrådets kredse.

Ole Jepsen og Ingvar Frier blev genudpeget.

15. Valg af revisor.

- a. Ebbe Christensen blev genvalgt som revisor.
- b. Gerda Krarup blev genvalgt som suppleant for revisor.

16. Eventuelt.

Allerød

Vi er nu 15 gildebrødre, heraf 8 riddere og 7 væbnere.

Vi har afholdt:

Gildeting i marts.

I april mistede vi Tino Valentin.

Sct. Georgs gildehal og fødselsdagsfest i april.

Morgentur i maj til Bregnerød med efterfølgende brunch hos Gitte.

I juni en dejlig sommertur til Gilleleje med besøg på museet, kirkens loft samt fyrtårnet.

I juli mistede vi Grete Valentin.

Friluftsgildehal blev afholdt i august.

Gildemøde i september med adjutant Hannibal Clausen, der fortalte om sit arbejde ved hoffet og senere i september udflugt til Rømø og Ribe med Sort Sol som et spændende indslag.

I oktober havde vi gildemøde med Abdul Ramo, der fortalte om sin lange flugt til Danmark.

I november havde vi gildehal.

Juletur i december med gløggdepot og julefrokost. Samme dag reception hos den lokale DDS gruppe Blackfoot i anledning af deres nye lokaler – tidligere idrætsforeningens. Vi donerede 10.000 kr.

I januar havde vi fælles nytårgildehal med Ravnsholt, festligt og med fuld tilslutning. Det er et rigtig populært arrangement.

I februar var der gildemøde med Georg Stage som tema og ringen blev sluttet med gildetinget som blev afholdt i marts.

Andre aktiviteter er gruppearbejdet, avispakningsholdet, Flygtningehjælpen, madholdet, frimærkelavet og redaktionen af vort månedlige blad Gilderødposten. Vi sørger selv for distribueringen af bladet og sparer dermed porto.

Vi er repræsenteret i børne- og ungdomsorganisationernes samråd BUS, og vi har haft deltagere med i arrangementer på distriktsplan. Et par stykker er aktive på Glædgården, vores permanente genbrug.

Avispakningsholdets aktivitet sætter os i stand til at betænke skiftende formål med donationer.

Bagsværd

Vi er 15 gildebrødre og vi deler os ikke op i de forskellige værdier (svend/væbner/ridder) Vi har besluttet ikke at optage nye og henvendelser om optagelse stiles til fortun gildet, gildet fejrer i år 64 års fødselsdag og tre af medlemmerne er fyldt 90 år.

Birkerød

Gildet arbejder stille og roligt har bl.a. haft en udstilling på Birkerød Bibliotek.

Farum

Synes det har været et godt år! Haft tilgang af 2 medlemmer!

Startet gildeåret med en Friluftsgildehal, hvor vi også kunne fejre Oles 25 års jubilæum – og hvor vi bl.a. hørte budskabet fra Hiroshima fra Verdensjamboreen.

I september havde vi en god "samtalespilsaften" sammen med Værløse med ligelig deltagelse fra begge gilder. I oktober var det jo Fellowship aften som Farumgildet stod for som gildemester er jeg stolt af, at alle løftede i flok og gjorde det godt.

November bød på en indholdsrig gildehal med Flygtninge som emne efterfulgt af en god debat. Vi har startet et godt samarbejde med Værløse bl.a. etableret af en fælles Furesøgruppe bestående af en fra hver af de 4 grupper i Farum og de 4 grupper i Værløse.

Fortunen

Vi er 33 medlemmer heraf 11 svende, 17 væbnere og 5 riddere. Snart er 3 svende blevet til væbnere.

Vi har i løbet af året haft følgende indhold på:

Gildemøder: kanosejllads, kegleturnering, afprøvet "WOOP" (en spejder-app, som er en moderne måde at lave spejderløb på), besøg på Julemærkehjem, julemøde med julekalendertema gennem 25 år, fødselsdagsfest med senior-OL som tema.

Good turn: klippet frimærker, deltaget i koordinering af flygtningeindsamling i både Virum og Lyngby og doneret 10.000kr til julemærkefonden.

Spejderrelateret: Mølleåsejladsen; vi hjælper ved overgangen ved Fuglevad.

Indtjening: Vi deltager i loppemarked sammen med KFUK i Gladsaxe 2-3 gange om året.

1. Hørsholm

For et år siden var vi 17 gildebrødre i 1. Hørsholm, men nu er vi 14 gildebrødre.

1. svend, 10 væbnere og 3 riddere. 1 er overflyttet til Kerteminde Gildet og 2 afgik ved døden i April måned.

Vi har afholdt 2 fælles gildehaller sammen med 2. Hørsholm og Rungsted Gildet. Derudover har vi haft friluftsgildehal og Sct. Georgsgildehal

Sammen med de 2 andre gilder har vi deltaget i kaffe med gilderne på ældrecentret Sophielund. Ligeledes er vi fælles om et stavgangshold om torsdagen og en årlig naturvandring og en julestue.

2. Hørsholm

Den største begivenhed i det forløbne gildeår har nok været gildehallen den 5. februar i år, som distriktsgildemesteren allerede har nævnt. Gildehallen var fælles for de tre samarbejdende gilder: Rungsted, 1. og 2. Hørsholm. Vi fejrede ikke mindre end fire gildejubilæer, en 40 års jubilar i Rungsted, to 40 års jubilarer i 1. Hørsholm og en 50 års jubilar i 2. Hørsholm. Da der var jubilarer fra alle tre gilder, sad alle tre gildemestre i højsædet. Distriktsgildemesteren bærede og glædede os ved at være med til at lykønske vore jubilarer.

Vi er nu kun 11 gildebrødre, 6 riddere og 5 væbnere. Det er nok i underkanten af, hvad der skal til, for at et gilde kan fungere. Så da 1. Hørsholm efter deres gildeting i marts i år foreslog, at vi skulle lægge de to gilder sammen, tog vi med glæde mod tilbuddet. Sammenlægningen vil ske pr. 1. april 2017. De to gilder vil fortsætte som selvstændige gilder indtil da, men nok med en endnu tættere kontakt. Det nye gilde vil fortsat samarbejde med Rungstedgildet og vil også fortsætte det samarbejde, som 2. Hørsholm har med sit skånske venskabsgilde, S:t Görans Scoutgille Kulla. Det nye gilde vil få 25 gildebrødre og dermed have en sådan størrelse, at det kan blive et velfungerende gilde med et rigt og varieret gildeliv.

Ravnsholt gildet:

Vi er 26 - 1 svend, 14 væbnere og 11 riddere, vi har i det forløbne år sagt farvel til 2 gildebrødre og goddag til en enkelt ny gildebroder (genoptagelse).

Vi har i årets løb afholdt en friluftsgildehal, to gildemøder hvoraf det ene var et besøg i de kongelige stalde på Christiansborg, tre gildehaller, en gildeweekend med gildehal i Kalundborg, en juletur og sammen med Allerød gildet har vi afholdt sommerturen til Gilleleje og en nytårsgildehal.

Gildet er stadig aktivt i Allerød Spildop med både indsamlingsrute og madturer, deltager aktivt i BUS arbejdet og i fritidsnævnet.

Rugsted

I marts 2015 holdt vi gildeting som sædvanlig havde vi et godt og velbesøgt gildeting.

Sct. Georgs Gildehal holdt vi i april sammen med Toves og Birgers jubilæum eftergildehallen var festlig og fejret blev jubilarene så det var en Sct. Georg aften med gevalt.

Kaffe med Gilderne i maj, var årets andet arrangement, Sophie-koret underholdt. Vi havde fået tilsagn om 15.000 kr. fra Hørsholm Kommune til Kaffe med Gilderne. I maj havde vi også Fælles naturvandring og årets Gildetur som gik til Mols Bjerger.

Så blev det juni og der var Standerhejsning på Nivå havn i Søspejderlauget en dejlig dag med solskin og fine temperatur.

August bød på friluftsgildehal i Birkeholt hytten og i september var der Kaffe med Gilderne og fælles gildemøde.

I november holdt vi fælles Gildehal og sidst i november havde vi en gildetur til FN Byen i Nordhavnen. 13 gildebrødre var med på en rundvisning i det sjette største FN-hovedkvarter i verden med 10 FN-organisationer repræsenteret, hver med mange eller få medarbejdere. I december var der fælles Julestue.

I februar var der fællesgildehal med ikke mindre end 4 jubilarer og 3 Gildemestre ved højbordet. En tur til 2. verdenskrig Viden center i Gilleleje og igen Kaffe med Gilderne blev det også til.

Værløse

28 medlemmer heraf 15 væbnere og 13 riddere som er fordelt på 16 kvinder og 12 mænd (heraf ét æresmedlem)

Vi samarbejder med Farum Gildet og har oprettet en speciel Furesø Gruppe med et gruppemedlem fra hver gruppe i de to gilder dvs. 8 medlemmer, som mødes ca. hver anden måned.

- Vi har haft et samtalespil med Farum stor succes i september
- Vi har været på hytte-/telttur ved Bandholm
- Vi har en post ved Alugods Simbambalo-løb i oktober
- Fellowshipday
- Andebod i november
- Afhentning af Fredslyset i november
- Julefest, hvor vi deltager i 'Syng julen ind' i Farum Kirke
- Foredrag med Troels Brandt om Furesø kommune gennem tiderne for Værløse og Furesø Gilde
- Sct. Georgs Gilde løbet for alle spejdere i Furesø kommune med små hundrede spejdere ved Bøndernes Hegn
- 50 års jubilæum den 1. maj med festmiddag i Den Gamle Købmandsgaard i Jonstrup
- Reception den 3. maj i Café Cassiopeia med uddeling af ca 50.000 kr. til udvalgte modtagere samt de fem spejdergrupper i Værløse
- Derudover arbejder de fleste af os på Spejdernes Genbrug i Farum med hhv sortering, tømning af huset for indleverede varer på Genbrugspladsen, afhentning af ting hos folk og ikke mindst salg i Hallen den første lørdag i hver måned året rundt.
- Vi skal på nattergaletur i juni
- Og på hytte-/telttur den anden weekend i september, hvor der indtil nu er tilmeldt 27 deltagere.

Andet til dette punkt:

Per fra Birkerød syntes det er sørgeligt at man ikke kan samarbejde og få det at fungere i Landsgildeledelsen. Per mente at medlemmer af Landsgildeledelsen ikke bør have flere kasketter på, så man kan ikke sidde i både Landsgildeledelsen og f.eks. i Sct. Georgs Fonden.

Der var intet andet til dette punkt hvorefter dette års gildeting blev afsluttet, kl. 21.35.

Dorte afsluttede herefter dette års gildeting.

Farum den 1. juni 2016

Hillerød den 29. maj 2016

Erik Lundgaard

Erik Lundgaard
Dirigent

Søren Silving

Søren Silving
Protokolfører